
 

Br.0012.3.3.2022         

Protokół Nr 37/22 
z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, 

Sportu i Rekreacji oraz Rodziny, Zdrowia, Promocji Miasta i Współpracy  
ze społecznościami Lokalnymi Rady Miasta Bielsk Podlaski 

z dnia 22 marca 2022 r. 
 
 

Posiedzenie Komisji odbyło się w zdalnym trybie obradowania w godzinach 9:00 – 10:55. Obecni byli: 
Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk, Członkowie Komisji: Włodzimierz Borowik, Paweł Bierżyn, 
Krzysztof Grodzki, Krzysztof Grygoruk, Danuta Karniewicz, Iwona Kołos, Romuald Margański, Piotr 
Ostaszewski, Artur Maciej Żukowski (lista obecności i raport obecności radnych na posiedzeniu 
komisji stanowi załącznik nr 1 do papierowej wersji protokołu).  
W posiedzeniu uczestniczyli także: Burmistrz Miasta Jarosław Borowski, Zastępca Burmistrza Miasta 
Bożena Zwolińska, Skarbnik Miasta Anna Szkoda.  
 
Dotyczy punktu nr 1 

Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk otworzyła posiedzenie komisji i powitała wszystkich 
zebranych. W związku z tym, że jeden z członków Komisji pracuje zdalnie Przewodnicząca poprosiła, 
aby radny zgłosił się do dyskusji, tak jak to ma miejsce na sesji i potwierdził swoją obecność przez 
zakładkę kworum.   

Członek Komisji Romuald Margański potwierdził obecność.  

Przewodnicząca Komisji poinformowała, że Komisja obraduje w pełnym składzie.  

Dotyczy punktu nr 2 

Ustalenie porządku posiedzenia Komisji. 
 
Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk poinformowała, że obecny punkt dotyczy ustalenia porządku 
obrad. Następnie odczytała proponowany porządek posiedzenia podany w zawiadomieniu. 

 
Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia.  

2. Ustalenie porządku posiedzenia Komisji.  

3. Przyjęcie Protokołu Nr 36/22 z posiedzenia Komisji w dniu 15 lutego 2022 r. 

4. Rozpatrzenie materiałów przedkładanych pod obrady sesji Rady Miasta. 

5. Zapoznanie się z informacjami o pracy w 2021 roku: Bielskiego Domu Kultury, 

Miejskiej Biblioteki Publicznej, Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji, Pływalni 

„Wodnik” i Środowiskowego Domu Samopomocy. 

6. Dyskusja, wolne wnioski, sprawy różne. 

 
Wobec braku chętnych do dyskusji Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie porządek 
posiedzenia.  
 
Głosowano w sprawie: 
Ustalenie porządku posiedzenia Komisji.  
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Wyniki głosowania 
ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (9) 
Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Krzysztof Grodzki, Krzysztof Grygoruk, Danuta Karniewicz, 
Eugenia Kruk, Romuald Margański, Piotr Ostaszewski, Artur Maciej Żukowski 
NIEOBECNI (1) 
Iwona Kołos 
 
Dotyczy punktu nr 3 

Przyjęcie Protokołu Nr 36/22 z posiedzenia Komisji w dniu 15 lutego 2022 r. 
 
Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie.  
 
Wobec braku chętnych do dyskusji Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie przyjęcie 
protokołu. 
 
Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie Protokołu Nr 36/22 z posiedzenia Komisji w dniu 15 lutego 2022 r.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (10) 
Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Krzysztof Grodzki, Krzysztof Grygoruk, Danuta Karniewicz, 
Iwona Kołos, Eugenia Kruk, Romuald Margański, Piotr Ostaszewski, Artur Maciej Żukowski 
 
Dotyczy punktu nr 4 

Podjęcie uchwały w sprawie rozwiązania porozumienia o współpracy z Kingiseppskim 
Municypalnym Rejonem (Rosyjska Federacja). 
 
Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk powiedziała, że Pan Burmistrz wnosi o podjęcie uchwały w 
sprawie rozwiązania porozumienia o współpracy, gdyż jest to region należący do Rosyjskiej Federacji. 
Współpraca partnerska została podpisana porozumieniem 5 lipca 2013 r. Z uwagi na trwają agresję 
na Ukrainę ta współpraca nie może być kontynuowana. Otworzyła dyskusję w przedmiotowej 
sprawie.  
 
Członek Komisji Piotr Ostaszewski powiedział, że w związku z zaistniałą sytuacją bardzo dziękuje za 
to posunięcie. Zapytał, czy zrywamy także stosunki z Białorusią – Kobryń i Swietłogorsk? Z Białorusi 
wojska też jadą na Kijów, więc tutaj idźmy za ciosem.  
 
Burmistrz Miasta Jarosław Borowski wyjaśnił, że na dzień dzisiejszy obowiązuje oświadczenie Rady 
Miasta z 2020 r. potępiające państwo Białoruskie i od tamtej pory żadnej współpracy z Białorusią nie 
prowadzimy. Intencja była taka, że skoro z Rosją nie mieliśmy wstrzymanych żadnych prac to 
oficjalnie trzeba z tym wystąpić, jeżeli dojdzie do takich sytuacji, że Białoruś w sposób militarny 
zaatakuje Ukrainę, to samo oświadczenie nie wystarczy, trzeba będzie przygotować uchwały o 
rozwiązaniu współpracy również z tymi miastami, które są na Białorusi.  
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Członek Komisji Piotr Ostaszewski uważa, że nie musimy czekać na oficjalne przystąpienie przez 
Białoruś do wojny, tak samo możemy pojąć uchwałę w sprawie rozwiązania porozumienia o 
współpracy z Kobryniem i Swietłogorskiem.  
 
Wobec braku chętnych do dalszej dyskusji Przewodnicząca Komisji poprosiła o potwierdzenie 
obecności za pomocą zakładki kworum i poddała pod głosowanie projekt uchwały.  
 
Głosowano w sprawie 
Podjęcie uchwały w sprawie rozwiązania porozumienia o współpracy z Kingiseppskim Municypalnym 
Rejonem (Rosyjska Federacja).  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne 
ZA (10) 
Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Krzysztof Grodzki, Krzysztof Grygoruk, Danuta Karniewicz, 
Iwona Kołos, Eugenia Kruk, Romuald Margański, Piotr Ostaszewski, Artur Maciej Żukowski 
 
Informacja z działalności Bielskiego Domu Kultury w 2021 roku. 
 
Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. 
 
Członek Komisji Danuta Karniewicz zapytała, ile pełnych etatów ma Bielski Dom Kultury i ilu 
pracowników niepełno etatowych? 
 
Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk poinformowała, że ta informacja jest zawarta w przedłożonym 
materiale – 19 i ¾ etatu.  
 
Wobec braku chętnych do dalszej dyskusji Przewodnicząca Komisji uznała, że komisja zapoznała się z 
przedłożoną informacją.  
 
Informacja z działalności Miejskiej Biblioteki Publicznej w Bielsku Podlaski w 2021 roku. 
 
Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. 
 
Wobec braku chętnych do dyskusji Przewodnicząca Komisji uznała, że komisja zapoznała się z 
przedłożoną informacją.  
 
Informacja z działalności Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Bielsku Podlaskim w 2021 roku. 
 
Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. 
 
Członek Komisji Danuta Karniewicz zapytała, co na MOSiR będzie z „dziurą” po basenie, z 
nieoficjalnie pozyskanych informacji wie, że zostanie zasypana. Zapytała, czy to prawda? 
 
Członek Komisji Paweł Bierżyn poinformowała, że według nowego projektu, który został 
skonstruowany i zbliża się ku końcowi, to w miejscu basenu będzie sztuczna płyta boiska piłkarskiego.  
Będzie zasypany.  
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Wobec braku chętnych do dalszej dyskusji Przewodnicząca Komisji uznała, że komisja zapoznała się z 
przedłożoną informacją.  
 
Informacja z działalności Pływalni Miejskiej WODNIK w Bielsku Podlaskim w 2021 roku. 
 
Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. 
 
Członek Komisji Krzysztof Grygoruk zwrócił się z prośbą o uszczegółowienie pozycji kosztów, które 
poniosła pływalnia (rozpisanie jakie są składowe tych sum): 

 dodatkowe wynagrodzenia roczne 92.527 zł, 

 wynagrodzenia bezosobowe – 97.542 z,ł  

 zakup usług pozostałych 88.153 zł. 
 
Powiedział, że w planowanych inwestycjach jest budżet obywatelski. Zapytał, czy może być to 
planowane, przecież to mieszkańcy głosują i może to się uda, a może nie? Uważa, że ciężko jest to 
podciągnąć pod planowane inwestycje, bo może to nie spotkać się z aprobatą i nic z tego planowania 
nie wyjdzie.  
 
Burmistrz Miasta Jarosław Borowski wyjaśnił, że dodatkowe wynagrodzenia roczne to jest 
„trzynastka”, czyli 1/12 wynagrodzeń, które zostały wypłacone w roku poprzednim, podzielona na 
wszystkich pracowników. Jeżeli miesięcznie ktoś zarabiał 3.000 zł w ubiegłym roku, to tak samo tę 
trzynastkę, czyli dodatkowe wynagrodzenie roczne w takiej wysokości dostaje. Jeśli ktoś zarabiał 
więcej, to dostanie więcej. Jest to pomniejszane o zwolnienia chorobowe, o nieobecności w pracy.  
Jeśli chodzi o budżet obywatelski, to ma Pan racje, to mieszkańcy głosują. Zadanie zostało wpisane w 
projekcie budżetu w grudniu 2020 r. do realizacji przez Pływalnię Miejską Wodnik, a Państwo 
uchwalając budżet określiliście, że jest to zadanie planowane do realizacji w Pływalni Miejskiej 
„Wodnik”. Wyjaśnił, że tak samo na MOSiR były planowane zadania i są planowane, a jedno jest już 
zrealizowane, ale akceptacja budżetu oznacza, że jest to zadanie planowane w danej jednostce. Tak 
zostało to nazwane, bo od samego początku plan był taki, że będzie realizować to Pływalnia Miejska 
Wodnik. Pan Dyrektor otrzymując budżet uchwalony przez radnych w grudniu 2020 r. zobowiązał się 
do zrealizowania tego budżetu po stronie inwestycyjnej i po stronie wydatków bieżących.  
 
Wobec braku chętnych do dalszej dyskusji Przewodnicząca Komisji uznała, że komisja zapoznała się z 
przedłożoną informacją.  
 
Informacja z działalności Środowiskowego Domu Samopomocy w Bielsku Podlaskim w 2021 roku. 
 
Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. 
 
Wobec braku chętnych do dyskusji Przewodnicząca Komisji uznała, że komisja zapoznała się z 
przedłożoną informacją.  
 
Sprawozdanie roczne dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bielsku Podlaskim z 
realizacji Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Bielsku Podlaskim za rok 2021. 
 
Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. 
 
Członek Komisji Danuta Karniewicz powiedziała, że w sprawozdaniu jest mowa o asystentach 
rodziny, w jednym miejscu podaje się informację, że jest ich 3, a w drugim, że jest 2. Zapytała, ilu 
faktycznie jest tych asystentów, tj. 3 czy 2?  
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Wobec braku chętnych do dalszej dyskusji Przewodnicząca Komisji uznała, że komisja zapoznała się z 
przedłożoną informacją.  
 
Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie trybu i sposobu powoływania i 
odwoływania członków zespołu interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków jego 
funkcjonowania. 
 
Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. 
 
Członek Komisji Iwona Kołos zapytał, czy jeżeli ktoś z członków jest nieobecny na  
posiedzeniu zespołu interdyscyplinarnego, to otrzyma wynagrodzenie, czy nie? Zaznaczyła, że chodzi 
o zwolnienie lekarskie.  
 
Burmistrz Miasta Jarosław Borowski powiedział, że udział w pracach zespołu interdyscyplinarnego 
nie wiąże się z żadnymi korzyściami finansowanymi dla osób uczestniczących, jest to praca w ramach 
swojej pracy zawodowej. Są to pracownicy Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej, Policji, 
pracownicy szkół i przedstawiciele organizacji pozarządowych. Różne osoby tam wchodzą, a jeżeli 
ktoś nie jest w pracy, bo przebywa na zwolnieniu lekarskim, to tam ma obniżone te wynagrodzenie. 
Za posiedzenie zespołu interdyscyplinarnego nie ma żadnych diet, ryczałtów, to jest w ramach tych 
obowiązków, które ktoś dostał u siebie w zakładzie pracy.  
W ubiegłym roku była przeprowadzona kontrola w MOPS i oni w zaleceniach pokontrolnych 
stwierdzili, że należy coś takiego zmienić i Pan Dyrektor musi odnieść się do tych zaleceń 
pokontrolnych. Skoro regulamin pracy zespołu interdyscyplinarnego określa rada miasta, to będzie 
musiał napisać, że w dniu 30 marca odbyła się sesja rady miasta, na której została przyjęta poprawka 
do uchwały do regulaminu, w związku z czym zalecenie pokontrolne o wykreśleniu takiego punktu 
zostało zrealizowane. To nie jest widzi mi się Dyrektora, bo szefem zespołu interdyscyplinarnego jest 
Pan Dyrektor MOPS Anatol Wasiluk, a organ kontrolujący, służby Pana Wojewody stwierdziły, że coś 
takiego z regulaminu pracy powinno zostać usunięte.   
 
Członek Komisji Iwona Kołos zapytała, czy przewodniczący, zastępca i członkowie zespołu 
interdyscyplinarnego otrzymują gratyfikację finansową? 
 
Burmistrz Miasta Jarosław Borowski powiedział, że odpowiedź zostanie udzielona na piśmie żeby nie 
było żadnych wątpliwości.  
 
Wobec braku chętnych do dyskusji Przewodnicząca Komisji poprosiła o potwierdzenie obecności za 
pomocą zakładki kworum i poddała pod głosowanie projekt uchwały.  
 
Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie trybu i sposobu powoływania i 
odwoływania członków zespołu interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków jego 
funkcjonowania. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (10) 
Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Krzysztof Grodzki, Krzysztof Grygoruk, Danuta Karniewicz, 
Iwona Kołos, Eugenia Kruk, Romuald Margański, Piotr Ostaszewski, Artur Maciej Żukowski 
 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy 
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w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Bielsku Podlaskim na lata 2021-2024. 
 
Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. 
 
Członek Komisji Danuta Karniewicz stwierdziła, że jest dużo programów, a nigdzie nie ma nic co by 
przeciwdziałało przemocy wobec seniorów. Liczba interwencji po alkoholu z roku na rok wzrasta, tyle 
jest różnych organizacji i programów profilaktycznych i to wszystko „bierze w łeb”. Uważa, że 
przynajmniej raz do roku dzielnicowy powinien wiedzieć  co w jego dzielnicy się dzieje. Dzielnicowy 
albo pracownik MOPS powinni znać swoich podopiecznych i powinni takie sprawozdania zdawać. 
Uważa, że to trzeba jednak zwrócić uwagę, że tych seniorów jest dużo, cześć doznaje przemocy, wiec 
do tego planu chciałaby to jeszcze wprowadzić.  Uważa, że powinno się wprowadzić raz do roku takie 
sprawozdania, aby dzielnicowy powiedział co na jego terenie się dzieje, czy nie ma przemocy w 
rodzinie.  
 
Członek Komisji Danuta Karniewicz zgłosiła wniosek w sprawie dopisania w celu szczegółowym nr II, 
w punkcie 3 problemu dotyczącego seniorów i doznawanej przemocy w rodzinie.   
 
Wobec braku chętnych do dalszej dyskusji Przewodnicząca Komisji poprosiła o potwierdzenie 
obecności za pomocą zakładki kworum i poddała pod głosowanie wniosek.  
 
Głosowano wniosek w sprawie: 
dopisania w celu szczegółowym nr II, w punkcie 3 problemu dotyczącego seniorów i doznawanej 
przemocy w rodzinie.   
 
Wyniki głosowania 
ZA: 6, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (6) 
Krzysztof Grodzki, Danuta Karniewicz, Iwona Kołos, Eugenia Kruk, Romuald Margański, Artur Maciej 
Żukowski 
PRZECIW (1) 
Piotr Ostaszewski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 
Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Krzysztof Grygoruk 
 
Przewodnicząca Komisji po przegłosowanym wniosku poddała pod głosowanie projekt uchwały z 
uwzględnieniem przyjętego wniosku.  
 
Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w 
Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Bielsku Podlaskim na lata 2021-2024.  
 
Wyniki głosowania: 
ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (9) 
Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Krzysztof Grodzki, Krzysztof Grygoruk, Danuta Karniewicz, 
Iwona Kołos, Eugenia Kruk, Romuald Margański, Artur Maciej Żukowski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
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Piotr Ostaszewski 
 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustanowienia programu osłonowego dla miasta Bielsk 
Podlaski w zakresie dożywiania „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2022-2023. 
 
Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. 
 
Wobec braku chętnych do dyskusji Przewodnicząca Komisji poprosiła o potwierdzenie obecności za 
pomocą zakładki kworum i poddała pod głosowanie projekt uchwały.  
 
Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustanowienia programu osłonowego dla miasta Bielsk 
Podlaski w zakresie dożywiania „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2022-2023.  
 
Wyniki głosowania: 
ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (10) 
Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Krzysztof Grodzki, Krzysztof Grygoruk, Danuta Karniewicz, 
Iwona Kołos, Eugenia Kruk, Romuald Margański, Piotr Ostaszewski, Artur Maciej Żukowski 
 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Miejskiego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2022-2024. 
 
Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. 
 
Wobec braku chętnych do dyskusji Przewodnicząca Komisji poprosiła o potwierdzenie obecności za 
pomocą zakładki kworum i poddała pod głosowanie projekt uchwały.  
 
Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Miejskiego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2022-2024.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (9) 
Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Krzysztof Grodzki, Krzysztof Grygoruk, Iwona Kołos, Eugenia 
Kruk, Romuald Margański, Piotr Ostaszewski, Artur Maciej Żukowski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Danuta Karniewicz 
 
Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia wzoru deklaracji o 
wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli 
nieruchomości. 
 
Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. 
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Wobec braku chętnych do dyskusji Przewodnicząca Komisji poprosiła o potwierdzenie obecności za 
pomocą zakładki kworum i poddała pod głosowanie projekt uchwały.  
 
Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia wzoru deklaracji o 
wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli 
nieruchomości.  
 
Wyniki głosowania: 
ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (10) 
Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Krzysztof Grodzki, Krzysztof Grygoruk, Danuta Karniewicz, 
Iwona Kołos, Eugenia Kruk, Romuald Margański, Piotr Ostaszewski, Artur Maciej Żukowski 
 
Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej Uchwałę w sprawie regulaminu dostarczania wody i 
odprowadzania ścieków na terenie miasta Bielsk Podlaski. 
 
Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. 
 
Członek Komisji Danuta Karniewicz zapytała ile lat ważna jest dokumentacja projektowa, po jakim 
czasie traci moc? Zwróciła się też z prośbą o podanie informacji, w którym roku została wykonana 
dokumentacja projektowa na urządzenia wodociągowe i kanalizację na ul. Wilczej i ul. Polnej? 
Zapytała również ilu mieszkańców zamieszkuje ww. ulice? 
 
Burmistrz Miasta Jarosław Borowski poinformował, że nie potrafi odpowiedzieć ile osób mieszka, 
przy której ulicy, ale Urząd Stanu Cywilnego sprawdzi i taka dokumentacja do Pani dotrze. Jeśli chodzi 
o ważność dokumentacji, to warunki przyłączenia do sieci wydawane przez Przedsiębiorstwo 
Komunalne są ważne przez dwa lata od daty ich wydania i to jest najważniejsza rzecz, którą się 
dostaje. Jeżeli ktoś dostaje warunki przyłączenia do sieci kanalizacyjnej czy wodociągu, to w ciągu 
dwóch lat powinien to zrobić, bo po dwóch latach może zupełnie inaczej wyglądać sytuacja. 
Zaznaczył, że od zawsze tak było. Pozwolenie na budowę też ma swoje określenie czasowe, ważność 
pozwolenia na budowę jest dwa lata, ale można je wydłużać poprzez wpisy do dziennika budowy. 
Mamy chociażby taką sytuację jak pozwolenie na budowę na obiekty na terenie Miejskiego Ośrodka 
Sportu i Rekreacji, przecież ono jest z przed 10 lat, niemniej jednak ono cały czas jest ważne, 
ponieważ były wykonywane różnego rodzaju przedsięwzięcia, robiliśmy boisko do siatkówki 
plażowej, które jest w tym projekcie. Później był robiony projekt na wykonanie bieżni i to 
automatycznie wydłużyło.  Teraz to co jest wykonywane, czyli te boisko ze sztuczną nawierzchnią jest 
w ramach tego samego pozwolenia na budowę jako projekt zamienny. Jeżeli nic przez dwa lata się 
nie dzieje, to to pozwolenie traci ważność i trzeba występować o nowe pozwolenie. Powiedział, że 
jest sytuacja tego typu, że przepisy w niektórych obszarach się liberalizują, na niektóre 
przedsięwzięcia nie ma już konieczności uzyskiwania pozwolenia na budowę, wystarczy decyzja o 
warunkach zabudowy. Na domy do 70 metrów, też nie ma pozwolenia, nie trzeba zatrudniać 
kierownika budowy – ktoś za to odpowiedzialność weźmie, ale to spada na kogoś innego.  W każdym 
bądź razie te inwestycje, które my prowadzimy jako samorząd, czy Przedsiębiorstwo Komunalne 
robiąc inwestycje wodociągowe to standardowo pozwolenie na budowę jest ważne dla lata, ale są 
sposoby na jego wydłużanie.  
 
Członek Komisji  Danuta Karniewicz powiedziała, że ogląda telewizję Hajnówka i tam radny Tomasz 
Sulima mówił, że na ul. Wojska Polskiego jest jakaś dokumentacja i nikt nie chce realizować tego  
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projektu. Zaznaczyła, że nie wie, o co chodzi. Czy miasto coś o tym wie, czy nie wie? Stwierdziła, że 
mieszka na tej ulicy i nie wie, że jest jakiś projekt przyłączenia do kanalizacji, że tę ulicę można 
podłączyć do kanalizacji. W dokumentacji jest napisane, że 2022, a wykonanie 2025, a Pan Tomek 
mówił, że zaprasza wszystkich inwestorów żeby się zgłaszali do wykonania tego zadania. Zapytała, czy 
Pan Burmistrz może to wyjaśnić, o co chodzi?  
 
Burmistrz Miasta Jarosław Borowski powiedział, że jest pewnie dużo emocji, ale i dużo szumu 
informacyjnego. Faktem jest, że Przedsiębiorstwo Komunalne ogłaszało przetargi na wykonanie 
dokumentacji projektowej w ul. Wojska Polskiego, do której żaden projektant się nie zgłosił. 
Rozumie, że być może Pan Sulima tych projektantów prosi żeby być może zgłosili się do 
Przedsiębiorstwa Komunalnego i zrobili tę dokumentację.  Nie da się położyć rur jak nie ma 
dokumentacji projektowej. Na tę chwilę nie potrafi powiedzieć ile przetargów na tę ulicę 
Przedsiębiorstwo Komunale robiło, natomiast nie zostały one rozstrzygnięte ze względu na to, że nikt 
się nie zgłosił do wykonania dokumentacji projektowej. Przypuszcza, że to o to może chodzić, ale nie 
widział i nie słyszał tego co mówił Pan Sulima.  Zaznaczył, że chce w ul. Wojska Polskiego zrobić 
kanalizację, ale pierwszym krokiem jest robienie dokumentacji. Znowu będą ogłaszane przetargi, 
miejmy nadzieję, że ktoś się znajdzie i to zaprojektuje.    
 
Wobec braku chętnych do dalszej dyskusji Przewodnicząca Komisji poprosiła o potwierdzenie 
obecności za pomocą zakładki kworum i  poddała pod głosowanie projekt uchwały.  
 
Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej Uchwałę w sprawie regulaminu dostarczania wody i 
odprowadzania ścieków na terenie miasta Bielsk Podlaski..  
 
Wyniki głosowania: 
ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (7) 
Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Krzysztof Grodzki, Krzysztof Grygoruk, Eugenia Kruk, Romuald 
Margański, Piotr Ostaszewski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 
Danuta Karniewicz, Iwona Kołos, Artur Maciej Żukowski 
 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniego planu rozwoju i modernizacji 
urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych na lata 2022-2025, będących w posiadaniu 
Przedsiębiorstwa Komunalnego sp. z o.o. w Bielsku Podlaskim. 
 
Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. Powiedziała, że 
ta ul. Wojska Polskiego u nas wraca jak bumerang, od lat słyszymy, że tam mieszkańcy mają problem. 
Zapytała, dlaczego wykonanie planowane jest na rok 2025? A np. wykonanie ul. Polnej na rok 2023, a 
cena jest wyższa od ul. Wojska Polskiego, a rok 2024 ul. Wilcza? Zapytała, czym było podyktowane to 
ujęcie w latach? 
 
Członek Komisji Iwona Kołos zwróciła uwagę na jedna rzecz – ten plan zapewne powinien być 
trzyletni. Nie wie, czy to wynika z regulaminów takich, czy innych. Uważa, że ustalanie kwot w dobie 
zwyżki cen, to jest abstrakcja, jeżeli to jest plan trzyletni i za te trzy lata podaje się kotwę 800.000 ileś 
tysięcy – chodzi o ul. Wojska Polskiego, to za trzy lata może być 1.800.000 zł. Podawanie kwot w tym 
momencie jest bardzo dyskusyjne, bo potem trzeba będzie wszystko zmieniać. Powiedziała żeby 
zwrócić uwagę na to co się dzieje na inwestycjach drogowych.  
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Zastępca Burmistrza Miasta Bożena Teresa Zwolińska wyjaśniała, że wieloletni plan rozwoju jest 
produktem Przedsiębiorstwa Komunalnego. Jeżeli chodzi o sposób opracowywania takiego planu, to 
sprawa jest jasna. Planuje się w oparciu o obowiązującą wiedzę, ceny, ale plan to jest plan. Będzie on 
ulegał zmianie. Na sesji będzie ktoś z zarządu Przedsiębiorstwa Komunalnego i ewentualnie udzieli 
Państwu Radnym odpowiedzi. Zaznaczyła, że te środki są Przedsiębiorstwa Komunalnego, a nie 
miasta. Jest obowiązek ustawowy opracowania takiego wieloletniego planu rozwoju i modernizacji 
tych urządzeń.  
 
Burmistrz Miasta Jarosław Borowski dodał, że na ul. Polną dokumentacja jest zrobiona i dlatego 
wykonanie jest zaplanowane  wcześniej do realizacji. Na ul. Wojska Polskiego tej dokumentacji nie 
ma. A dlaczego rok 2025, to Pan Prezes bądź Wiceprezes na sesji w przyszłym tygodniu udzieli 
informacji. Pani Radna Kołos oczywiście ma racje, że w dzisiejszych czasach pisanie jakichkolwiek 
planów co do kwot mija się z celem, ale patrząc dalej to w ogóle nie powinniśmy robić wieloletniej 
prognozy finansowej, bo to także mija się z celem, ale niestety  takie są przepisy. Jeżeli dzisiaj 
kosztorys mówi, że na wykonanie takiej inwestycji jest tyle i tyle, to być może zostało przyjęte, że to 
będzie 10%, czy 20% więcej ze względu na inflację, ale tego nie potrafi powiedzieć. To są inwestycje 
Przedsiębiorstwa Komunalnego i oni też wiedzą ile w danym roku mogą wydać na inwestycje, a nie są 
to inwestycje dofinansowywane z zewnątrz, bo w tym przypadku póki co nie ma możliwości 
pozyskania dofinansowań. Dodał, że są możliwości pozyskania dofinansowań na rozbudowę 
kanalizacji sanitarnych i wodociągowych na terenach wiejskich i tam bardzo dużo tych pieniędzy 
idzie, niestety do miast takich środków pomocowych na razie nie ma, może będą.  
 
Członek Komisji Danuta Karniewicz zapytała ilu mieszkańców liczy ul. Wilcza ul. Polna? Powiedziała, 
z najstarsza ulica,  ul. Wojska Polskiego jest niepodłączona, tłumaczono, że jak będzie kanalizacja na 
ul. Asnyka to wtedy będzie. Z dokumentacją się ściąga, wszyscy wiedza że tam nie ma tej kanalizacji i 
ludzie mają ogromne problemy, 140 zł za wybranie szamba, to trzeba być milionerem w obecnej 
dobie. Bierze się ul. Wilczą, która jest gdzieś tam daleko.  Zaznaczyła, że dlatego chce wiedzieć ilu jest 
mieszkańców na ul. Wilczej, bo tak nie może być, że każdy sobie rzepkę skrobie, ktoś wypływowy 
musi tam mieszkać. A teraz jeszcze na ul. Wilczej i ul. Gajowej sprzedamy działki, będzie kanalizacja…  
 
Członek Komisji Krzysztof Grodzki powiedział, że zgłosili się do niego mieszkańcy który 
zasygnalizowali sprawę – na ulicach gdzie nie ma kanalizacji ściekowej mieszkańcy muszą korzystać z 
usług firm, które wywożeniem szamba się zajmują i oni pokalkulowali i aktualnie takie wywożenie 
szamba jest kilkukrotnie (2-2,5 razy) wyższe niż gdyby mieli kanalizacje. Zapytał, czy może miasto 
mogłoby wprowadzić jakieś ulgi dla tych osób, do których ta kanalizacja nie została doprowadzona? 
Mieszkańcy liczą swoje pieniądze i chcieliby żeby ktoś zainteresował się ta sprawą, są ulice w naszym 
mieście, które nie posiadają kanalizacji, a ci mieszkańcy nie chcą czuć się gorszymi mieszkańcami, a 
sytuacja jest, jaka jest, po części oni ją rozumieją, ale też chcą żeby ktoś ich zrozumiał. 
  
Członek Komisji Iwona Kołos odniosła się do słów Zastępcy Burmistrza Miasta. Powiedziała, że 
odebrała to tak, że nie mamy za wiele do gadania jeśli chodzi o Przedsiębiorstwo Komunalne, a 
jednak tyle czasu poświęcamy na różne dyskusje, analizujemy różne kwestie, dofinansowujemy 
działa, a jak przychodzi do ul. Zajęczej i Wilczej to nie mamy nic do gadania. Już kiedyś rozmawialiśmy 
o tym, że jak Przedsiębiorstwo Komunalne wybiera jakieś ulice, a ma prawo, to żebyśmy, jako radni 
też mieli jakiś wpływ. Była taka dyskusja już dawno temu, a nie mamy żadnego wpływu, walczymy o 
stare ulice, ludzie mieszkają od wielu lat, szczególnie na tych starych ulicach gdzie podatki są 
najwyższe. Podatki od budynku gospodarczego na tych strych osiedlach są trzykrotnie wyższe niż za 
domy, a ludzie budują teraz takie domy żeby tych podatków za dużych nie było. Bardzo często jest 
tak, że ludzie pobudują dom i bardzo opieszale podchodzą do tego żeby śmieci zgłosić i Pan Burmistrz 
jest tego świadom. A tu taka sugestia…  Powiedziała, że poczuła się jak „co wolno wojewodzie to nie 
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tobie smrodzie”… Czyli jako radna może podnosić rękę w pewnych kwestiach, ale w pewnych to już 
nie  i tak to odbiera. Potem radnym też się zarzuca, że gdzieś robi się inwestycje… Mieszka na starym 
osiedlu, wiec często spotyka się z taką dyskusją, czemu ul. Strzelnicza nie jest skończona, gdzie są 
działki miejskie. Zwykła sytuacja, mamy działki miejskie, zróbmy asfalt.  Powinniśmy inwestować tam 
gdzie mamy swoje działki, gdzie możemy zarobić na tej inwestycji.  
 
Członek Komisji Krzysztof Grodzki zapytał, czy Przedsiębiorstwo Komunalne posiada pojazd do 
wybierania szamba? Czy spółka podlegająca miastu mogłaby świadczyć usługi asenizacyjne dla osób, 
które nie mają podłączenia do kanalizacji miejskiej w zbliżonych cenach, jakie mają mieszkańcy 
podłączeni do miejskiej sieci kanalizacyjnej?  
Może można byłoby w tym temacie pomyśleć i zareagować, jest takie zapotrzebowanie i można nad 
tematem się pochylić, czy jest to do zrobienia.  
 
Wobec braku chętnych do dalszej dyskusji Przewodnicząca Komisji poprosiła o potwierdzenie 
obecności za pomocą zakładki kworum i poddała pod głosowanie projekt uchwały.  
 
Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniego planu rozwoju i modernizacji 
urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych na lata 2022-2025, będących w posiadaniu 
Przedsiębiorstwa Komunalnego sp. z o.o. w Bielsku Podlaskim.  
 
Wyniki głosowania: 
ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (4) 
Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Krzysztof Grygoruk, Romuald Margański 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (6) 
Krzysztof Grodzki, Danuta Karniewicz, Iwona Kołos, Eugenia Kruk, Piotr Ostaszewski, Artur Maciej 
Żukowski 
 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie miasta na 2022 r. 
 
Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. 
 
Członek Komisji Krzysztof Grodzki zapytał o temat potencjalnie przewidywanych w przeszłości 
podwyżek dla pracowników urzędu i jednostek. Dużo było mowy, że pojawią się takie podwyżki, a na 
obecną chwilę nic nie wiadomo, pracownicy dopytują. W związku z tym, że wielokrotnie brał w tym 
czynny udział, to wiele pytań spływa do niego i stąd pytanie – kiedy? Pracownicy oczekują 
odpowiedzi, kiedy to nastąpi, kwota padała wcześniej pracownicy ją z bólem zaakceptowali, kwota 
jest niewielka, ale lepsze to niż nic.  
 
Burmistrz Miasta Jarosław Borowski poinformował, że proces trwa, jest na etapie spotkań z 
wszystkimi dyrektorami jednostek podległych Urzędowi Miasta, tych jednostek jest 15, nie każdego 
dnia może się spotykać, ponieważ ma też inne obowiązki, które nie pozwalają dociągnąć tego tematu. 
Niemniej jednak już pierwsze rozmowy z dyrektorami były, jeszcze jest to mniej niż połowa 
przegadanych jednostek, natomiast chcemy żeby z wszystkimi mieć ustalone rozwiązanie i ma 
nadzieje, że da się to zrobić do końca tego miesiąca.   
 
Członek Komisji Krzysztof Grodzki zapytał, czy te podwyżki będą od miesiąca bieżącego, czy będą z 
wyrównaniem od stycznia i czy dyrektorzy dostaną podwyżki na tym samym poziomie, czy 
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przewidywane są trochę wyższe? Powiedział, że może nie przeanalizował wszystkich jednostek, bo 
jak Pan Burmistrz powiedział jest ich 15, ale te których na komisjach i na sesji są sprawozdania to dla 
dyrektorów  dokładane są coraz to nowe obowiązki i wskazane byłoby zachowywać jakąś 
proporcjonalność w stosunku do pracowników i zwiększyć dla nich kwotę tej podwyżki. Już była  
mowa na temat tego, że pracownicy najniższego szczebla wyrównują się z pracownikami, który już 
pracują kilka lat i mają tę wysługę lat, a różnica jest niewielka, tak samo niektóry pracownicy 
doganiają cześć wynagrodzeń dyrektorskich. Wydaje mu się, że kiedyś wynagrodzenia szły 
procentowo, a teraz od kilku lat idą kwotowo, to dyrektorzy powinni dostać więcej w stosunku do 
pracowników, żeby nie czuli się niedocenieni. Argumentem jest to, że tych obowiązków jest 
dokładanych coraz więcej i wydaje mu się, że zasadnym będzie zróżnicowanie tego tematu.  
 
Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk zapytała o limit wydatków na zadania inwestycyjne pod nr 17, 
18,19. Pojawił się tam taki zapis „laboratorium przyszłości” – zapytała, co to ma być, bo ma być to 
realizowane w szkołach. O jakie laboratorium chodzi? 
 
Burmistrz Miasta Jarosław Borowski poinformował, że wszystkie szkoły podstawowe, które 
podlegają pod samorząd miasta Bielsk Podlaski zgłosiły się do programu laboratorium  przyszłości, 
Szkoła Podstawowa Nr 2 całość przyznanych pieniędzy wydatkowała w roku 2021, dlatego teraz jej 
nie ma. Pozostałe szkoły cześć pieniędzy wydatkowały w roku 2021, a cześć im zostało. To co zostało 
jest wpisane jako limit na rok 2022, w zależności od tego ile w szkole jest oddziałów i uczniów, to są 
różne kwoty. Szkoły większe dostają większe pieniądze, szkoły mniejsze mniejsze pieniądze i to 
dyrektorzy sami decydują, na co te pieniądze pójdą, czy to będzie zakup mikroskopów czy urządzeń 
audiowizualnych. Chodzi o to żeby zachęcać młodzież do ćwiczeń. Każda szkoła jest specyficzna, nie 
ma czegoś takiego, że wszyscy mają kupić 50 mikroskopów, bo może w jednej szkole pójdą w 
kierunku kuchenek gazowych, czy elektrycznych żeby uczyć się gotowania. Jest to program 
ogólnopolski, przystąpiliśmy do tego w ubiegłym roku, zostały przyznane pieniądze w takiej kwocie, w 
jakiej były wnioskowane. Zaznaczył, że są to pieniądze dotacyjne i z pieniędzy samorządowych swojej 
doli nie dokładamy.  
Jeśli chodzi o wynagrodzenia, o które pytał Radny Grodzki, to była przyjęta wstępna zasada 400 zł na 
etat, ta zasada obejmuje również dyrektorów, ale nie jest powiedziane, że każdy dostanie 400 zł i 
właśnie trwają rozmowy z dyrektorami żeby nie każdy dostał 400 zł, tylko ci, którzy powinni dostać 
więcej, to żeby dostali więcej.  
 
Członek Komisji Krzysztof Grodzki powiedział, że wynagrodzenia dyrektor sam sobie nie przyznaje, 
wiec mówiąc o wynagrodzeniu dla dyrektorów kierował to do Pana Burmistrza żeby zajął się tym 
tematem, bo to jest ważna kwestia. Pan Burmistrz najlepiej wie, jakie nowe obowiązku spływają na 
dyrektorów miejskich jednostek, tudzież na dyrektorów szkół, także warto to rozważyć i docenić 
pracowników na tych stanowiskach. 
 
Burmistrz Miasta Jarosław Borowski powiedział, że to kto ustala wynagrodzenie dyrektorów, jako 
burmistrz dobrze wie. Zaznaczył, że ocenia dyrektorów i ich pracę na bieżąco, natomiast  też chce 
zobaczyć jakie będą propozycje dyrektora w odniesieniu do swoich pracowników, to nie będzie tak że 
dyrektor już dziś się dowie, że dostanie tyle i tyle, są drobne niuanse czysto techniczne. Spotkania się 
odbywają, ale ze względu na sytuację, jaka jest z zarządzania kryzysowego spotkania te nie 
przebiegają tak sprawnie jakby chciał żeby przebiegały.  
 
Wobec braku chętnych do dalszej dyskusji Przewodnicząca Komisji poprosiła o potwierdzenie 
obecności za pomocą zakładki kworum i poddała pod głosowanie projekt uchwały.  
 
Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie miasta na 2022 r.  
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Wyniki głosowania: 
ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (7) 
Włodzimierz Borowik, Krzysztof Grygoruk, Iwona Kołos, Eugenia Kruk, Romuald Margański, Piotr 
Ostaszewski, Artur Maciej Żukowski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 
Paweł Bierżyn, Krzysztof Grodzki, Danuta Karniewicz 
 
Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Miasta Bielsk Podlaski na lata 2022-2034 wraz z prognozą kwoty długu i spłat 
zobowiązań na lata 2022-2034. 
 
Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. 
 
Wobec braku chętnych do dyskusji Przewodnicząca Komisji poprosiła o potwierdzenie obecności za 
pomocą zakładki kworum i  poddała pod głosowanie projekt uchwały.  
 
Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Miasta Bielsk Podlaski na lata 2022-2034 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań 
na lata 2022-2034.  
 
Wyniki głosowania: 
ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (7) 
Włodzimierz Borowik, Krzysztof Grygoruk, Iwona Kołos, Eugenia Kruk, Romuald Margański, Piotr 
Ostaszewski, Artur Maciej Żukowski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 
Paweł Bierżyn, Krzysztof Grodzki, Danuta Karniewicz 
 
Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zasad i wysokości wypłacania diet 
radnym oraz zwrotów kosztów związanych z podróżą służbową. 
 
Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. 
 
Członek Komisji Krzysztof Grodzki zapytał, czy jeżeli osoby będą dzisiaj na zwolnieniu lekarskim będą 
objęte już tymi zmianami, czy to będzie dopiero od następnego miesiąca?   
 
Burmistrz Miasta Jarosław Borowski wyjaśnił, że w projekcie uchwały jest napisane, że uchwała 
wchodzi w życie 14 dni od ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa Podlaskiego, do daty 
14 dni od ogłoszenia obowiązują stare zasady.  
 
Wobec braku chętnych do dyskusji Przewodnicząca Komisji poprosiła o potwierdzenie obecności za 
pomocą zakładki kworum i  poddała pod głosowanie projekt uchwały.  
 
Głosowano w sprawie: 
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Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zasad i wysokości wypłacania diet 
radnym oraz zwrotów kosztów związanych z podróżą służbową..  
 
Wyniki głosowania: 
ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (4) 
Krzysztof Grodzki, Iwona Kołos, Romuald Margański, Artur Maciej Żukowski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (6) 
Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Krzysztof Grygoruk, Danuta Karniewicz, Eugenia Kruk, Piotr 
Ostaszewski 
 
Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk poinformowała, że w otrzymanych materiałach są punkty 
s,t,u,w,x,y,z, które już były rozpatrywane na komisji 15 lutego 2022 r. Te punkty mają swoją wymowę 
w materiałach i będą rozpatrywane na sesji, ponieważ była sesja przerwana, a później na sesje 
nadzwyczajną te punkty nie weszły. Nie były to sprawy niecierpiące zwłoki. Jeżeli radni chcą wrócić 
do tych materiałów, to można zabrać głos w tym zakresie w sprawach różnych. Przypomniała, że 
komisja ma już to opracowane i ocenione.   
 
Tematy, o których mówiła Przewodnicząca Komisji to:  

 Informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego w mieście Bielsk Podlaski w 2021 
roku.  

  Informacja o stanie bezpieczeństwa przeciwpożarowego na terenie miasta Bielsk Podlaski w 
2021 roku.  

 Sprawozdanie z realizacji Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii za rok 2021.  

 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Miejskiej Bielsk Podlaski, położonej w Bielsku Podlaskim przy  
ul. Gajowej.  

 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Miejskiej Bielsk Podlaski, położonej w Bielsku Podlaskim przy  
ul. Wilczej.  

 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej regulacji trybu 
powoływania społecznych asystentów radnych Rady Miasta Bielsk Podlaski. Rozpatrzenie 
projektu uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdań z działalności Komisji Rady Miasta za okres 
od 1 stycznia do 31 grudnia 2021 rok.  

 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Miasta Bielsk 
Podlaski. 
 
Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. 
 
Wobec braku chętnych do dyskusji Przewodnicząca Komisji poprosiła o potwierdzenie obecności za 
pomocą zakładki kworum i poddała pod głosowanie projekt uchwały.  
 
Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Miasta Bielsk 
Podlaski. 
 
Wyniki głosowania: 
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ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (4) 
Krzysztof Grygoruk, Danuta Karniewicz, Eugenia Kruk, Romuald Margański 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (6) 
Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Krzysztof Grodzki, Iwona Kołos, Piotr Ostaszewski, Artur Maciej 
Żukowski 
 
Dotyczy punktu nr 5  
 
Zapoznanie się z informacjami o pracy w 2021 roku: Bielskiego Domu Kultury, Miejskiej Biblioteki 
Publicznej, Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji, Pływalni „Wodnik” i Środowiskowego Domu 
Samopomocy. 
 
Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk poinformowała, że Komisja zrealizowała ww. tematy w puncie 
4 porządku komisji.  
 
Dotyczy punktu nr 6  
 
Dyskusja, wolne wnioski, sprawy różne. 
 
Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. 
 
Członek Komisji Paweł Bierżyn zapytał ilu mamy uchodźców w Bielsku Podlaskim i gdzie zapewniamy 
im lokum? A także zwrócił się z prośbą o informację, kiedy na ul. Dubicze będzie zalewany asfalt, 
jeżeli nie w najbliższym czasie, to prosi o wyrównanie nawierzchni na tej ulicy. 
 
Członek Komisji Iwona Kołos zapytała, czy już jest wsparcie finansowe samorządów w związku z 
utrzymaniem uchodźców? Stwierdziła, że mamy ich trochę i z tego co wie to jedna z firm dowozi 
jedzenie i chciałaby się upewnić, czy to jest odpłatne, czy wolontariat? Na jakiej zasadzie to zostało 
wybrane, ta firma, czy był przetarg na to wszystko? Czy Pan Burmistrz może powiedzieć ile pieniędzy 
na dany miesiąc potrzebujemy. Zaznaczyła, że wydaje się jej że szkoły nie generują dodatkowych 
obciążeń?  
Zapytała też, czy przy ul. Strzelniczej nadal są miejskie działki?  
 
Członek Komisji Danuta Karniewicz powiedziała, że zgłaszają się ludzie mieszkający za domem 
komunalnym vis-a-vis Szkoły Podstawowej Nr 4. Zapytała, kto tam powinien sprzątać, bo tam jest 
dużo butelek… 
Pan Burmistrz powiedział, że dzieci ukraińskich uchodźców znajdą miejsca w przedszkolach i wobec 
tego zapytała czy wystarczy etatowych pracowników, czy będzie potrzeba zatrudnienia dodatkowych 
osób?  
 
Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk stwierdziła, że chyba wszyscy jesteśmy za pomocą dla 
Ukrainny, ale zapytała, jakie są możliwości naszego miasta, czy są jakieś górne granice że później 
powiemy niestety? Jak wygląda wsparcie z zewnątrz dla miasta? Czy jakieś gminy pomagają ich 
rozlokować?  
Zwróciła się z też prośbą o podcięcie drzew na ul. Mickiewicza – od ul. Widowskiej w kierunku  ul. 
Kleeberga, ponieważ gałęzie dotykają drutów. Zwróciła też się z prośbą do Przedsiębiorstwa 
Komunalnego, żeby na przystankach pojawiały się rozkłady jazdy autobusów. 
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Członek Komisji Artur Żukowski zapytał o czystość ul. Mickiewicza – czy mamy na to jakiś wpływ? 
Zapytał też, czy pochylono się już nad stanem nawierzchni ul. Kopernika?  
 
Członek Komisji Iwona Kołos powiedziała, że ul. Niecała była zgłaszana do jakiś 
dofinansowań/wniosków, czy jest już wynik? Powiedziała, też, że uczy w szkole i to każdy wie, w 
Szkole Podstawowej Nr 5 nie ma klas przygotowawczych – zapytała, czy w jakiś szkołach są takie klasy 
przygotowawcze, czy to wiązało się z jakimiś kosztami i dodatkowymi etatami? Powiedziała też, że 
widziała jakieś pieniądze na wsparcie pedagogiczne – czy to pieniądze odgórne i czy to poszło na 
wszystkie szkoły?  
 
Burmistrz Miasta Jarosław Borowski poinformował, że sytuacja z uchodźcami jest bardzo 
dynamiczna, na dzisiaj może powiedzieć, że w mieście Bielsk Podlaski oficjalnie jest 440 osób, ile jest 
nieoficjalnie to trudno powiedzieć, ponieważ nie wszyscy się zgłaszają. Powinni się zgłaszać wszyscy, 
bo jest możliwość wyrobienia numeru PESEL, wyrobienia profilu zaufanego dla tych osób, po to żeby 
mogły ubiegać się o pomoc z Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej, czy z Zakładu Ubezpieczeń 
Społecznych. Jak wiadomo została przyjęta specustawa o pomocy Ukraińcom uciekającym przed 
wojną, jest szereg narzędzi pomocowych, które są pouruchamiane, typu 500+ na dzieci, 300 zł z 
MOPS na bieżące potrzeby. Osoby te uzyskując numer PESEL mogą korzystać ze wszystkich 
udogodnień jakie ustawa o pomocy społecznej oferuje obywatelom polski, a wiec takie rzeczy jak 
dopłata do opału, jak posiłki, czy zasiłki celowe i okresowe to spowoduje, że te osoby będą musiały 
trafić do urzędu. Miasto Bielsk Podlaski zgłosiło trzy obiekty do Wojewody, w których uciekinierzy z 
Ukrainy mogą przebywać. Jest to Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji – dom wycieczkowy i stan na 
wczoraj to 14 osób zamieszkujących, teoretycznie tych osób może być 16, bo tyle jest pokoi. Mamy 
podpisaną umowę z Domem Weselnym Iwonka i tam może przebywać 20 osób  oraz z Hotelem 
Unibus, gdzie przebywa 45 osób. To są te trzy lokalizacje, do których możemy kierować osoby, które 
pojawią się w Bielsku i powiedzą, że nie mają gdzie trafić. Zaznaczył, że Unibus ma już wyczerpane 
100% osób, które mógł przyjąć, czyli 45, w MOSiR i w Iwonce są po 2 wolne miejsca. Jest bardzo duży 
problem, ponieważ zgodnie ze specustawą w tych lokalizacjach koszt pobytu miało pokrywać 
państwo polskie i były podpisane umowy na sfinansowanie  pobytu Ukraińców w kwocie 125 zł i te 
125 zł obejmuje zakwaterowanie z noclegiem, pranie, wyżywienie i pomoc psychologiczną – to jest to 
o co pytała Pani Kołos. Stwierdził, że sobie nie bardzo wyobraża, że jeżeli ktoś nie ma u siebie 
pracownika z przygotowaniem psychologicznym, że będzie udzielał takiej pomocy tym osobom, 
niemniej jednak w umowach te obiekty zobowiązały się, że jeżeli będzie taka potrzeba to oni takich 
ludzi będą szukać do świadczenia tej usługi. W piątek Pan Wojewoda zrobił konferencję dla 
wszystkich samorządowców z województwa podlaskiego z informacją, że nie będzie płacił 125 zł za 
osobę, tylko maksymalnie może zapłacić 70 zł za pobyt takiej osoby w punkcie, który został przez 
niego zaakceptowany. Burmistrz miasta powiedział, że za 70 zł nie ma możliwości sfinansowania tego 
w ten sposób, to co pytała Pani Radna to na MOSiR wyżywienie przywoziła firma prywatna i kasowała 
za to 60 zł za dzień od osoby, od  wczoraj jest inny wykonawca, który zszedł 10 zł i kwota ta wynosi 50 
zł od osoby. Pokazuje to, że na nocleg, na pranie i sprzątanie kwota jest niewystarczająca. Powiedział, 
że poinformował wczoraj Pana Wojewodę o rozmowach z właścicielami obiektów. Niestety nie 
jesteśmy w stanie zapewnić opieki tym uchodźcom, którzy są w Hotelu Unibus i w Iwonce za kwotę 
70 zł. Właściciele tych obiektów stwierdzili, że za 70 zł mogą dać jedynie nocleg bez wyżywienia i bez 
opieki psychologicznej. W MOSiR Pan Dyrektor znalazł tańszego dostawę wyżywienia, ale do tej 
kwoty 70 zł też musimy w jakiś sposób dojść i Pan Wojewoda został poinformowany o ustaleniach z 
tych rozmów. Powiedział, że jeśli dojdzie do takiej sytuacji, że się nie dogadają to poprosi Pana 
Wojewodę o podstawienie autokarów i zabranie tych ludzi do ośrodków w których za 70 zł będą 
mogli być zakwalifikowani.  Były zgłaszane obiekty różnego rodzaj: remizy strażackie, pensjonaty, 
hotele, agroturystyka i każda z tych lokalizacji ma inne koszty utrzymania i mamy pat. W piątek po tej 
konferencji Pan Wojewoda przysłał aneks, że dla tych osób będzie płacone tylko 70 zł i pierwsza 
propozycja była żeby to już obowiązywało od 13 marca, co w ogóle jest nie do przyjęcia. Stanęło na 
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tym, że jest propozycja od 18 marca. Powiedział, że tego aneksu nie podpisał i bardzo poważnie 
rozważa wypowiedzenie Panu Wojewodzie umowy, tej z kwotą 125 zł, jest 7 dniowy termin 
wypowiedzenia, ale to ci ludzie zostaną na lodzie. Stwierdził, że chciałby się dogadać i ma nadzieje, że 
Pan Wojewoda znajdzie pieniądze. Inaczej jest w agroturystyce, gdzie ci ludzie sami sobie piorą, a w 
Unibusie, gdzie ci ludzie jak przyjechali autokarem o 3 w nocy i nie było informacji do zarzadzania 
kryzysowego, do starosty, czy urzędu miasta że jedzie autokar. Ze służb Wojewody zadzwoniono do 
Unibusu, że w nocy przejedzie 40 osób i trzeba ich zakwaterować, przyjechali we wtorek, a umowa z 
Unibusem została podpisana dopiero w środę, bo wtedy to Pan Wojewoda oficjalnie poinformował, 
że jest 40 osób na terenie miasta.  Jeżeli zsumuje się te trzy lokalizacje to jest niespełna 80 osób, a na 
terenie miasta zarejestrowanych jest ponad 400, pozostali są w domach prywatnych. Tu jest sytuacja 
tego typu, że zgodnie z rozporządzeniem należy się 40 zł temu, który taką osobę przyjmuje, za 
wyżywienie i zakwaterowanie tej osoby.  Od jednego z mieszkańców już wpłyną wniosek, że chce 
dostać takie pieniądze, niemniej jednak na dzień dzisiejszy,  czyli na 22 marca żadna złotówka do 
budżetu miasta nie wpłynęła na to żeby te koszty pokrywać. Za chwilę dostaniemy notę z MOSiR, 
fakturę z Iwonki i z Unibusu, termin płatności będzie 14 dni i pewnie zostanie to opłacone z rezerwy 
na zarządzanie kryzysowe, ale nie tak to powinno wyglądać. Te pieniądze kiedyś trafią do Bielska, 
tylko w jakiej kwocie?  Myśli, że ustalenie  kwoty 125 zł w lokalach hotelowych/pensjonatowych było 
optymistyczne. Nikt nie spodziewał się, że ponad 2.000.000 uchodźców przyjedzie do Polski. 
Powiedzmy sobie, że w Bielsku, to jak w Bielsku, ale np. w Suwałkach, gdzie jest 5, czy 6 hoteli i 
prezydent Suwałk mówi, że ma tam zakwaterowanych kilkuset osób i z dnia na dzień ma powiedzieć 
właścicielom hoteli, że dostaną 50 zł mniej na osobę, to mija się z celem.  Powiedział, że w piątek i 
wczoraj rozmawiał z Panią Andrzejczuk i z Panią Tarasiuk i to nie są przyjemne rozmowy. Na dzień 
dzisiejszy nie ma rozwiązania żeby ktoś z tych osób przyjeżdzających pokrywał chociaż część kosztów 
swojego pobytu. Może trzeba byłoby pomyśleć, jeżeli osoby te dostaną 500+, jeżeli dostaną 300 zł, 
dostają w mieście darmowe jedzenie, ludzie przynoszą dary i może to by było jakieś rozwiązanie. 
Dodał, że poinformował wczoraj Pana Wojewodę, że jako samorząd podtrzymuje możliwość 
utrzymywania uchodźców w obiektach Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji za 80 zł od osoby z 
wyżywieniem, ale nie wie czy Pan Wojewoda na to przystanie. Mieliśmy otrzymać dodatkowy sprzęt 
komputerowy, czytniki linii papilarnych do obsługi osób z Ukrainy przy zakładaniu peseli i przy 
zakładaniu profilu zaufanego. Zakładamy to już od środy, a do dzisiaj sprzęt nie przyjechał, a ponoć 
jest w drodze. Powiedział, że prosiliśmy o dwa komputery, dwa stanowiska i pewnie jesteśmy na 
przedostatnim miejscu gdzie trzeba to dostarczyć. Dziennie pracownicy są w stanie obsłużyć od 40 do 
60 osób pod warunkiem, że się nic nie zacina. Jest to system ogólnopolski, wszyscy jednocześnie się 
łączą, jest czytanie palców. Na Ukrainie nie ma paszportów czy dowodów biometrycznych i oni boją 
się przykładać ten plac. Nie da się tego przyspieszyć, przychodzą matki z dziećmi, a te dzieci płaczą i 
piszczą, sytuacja nie jest wesoła. Stajemy na głowie i co można zrobić to robimy. Było powiedziane, że 
za obsługę peselu i profilu zaufanego mamy dostać dotacje w wysokości 46,5 zł za każdą obsłużoną 
osobę. Wyjaśnił, że z tych 46 zł, 30 zł pokryjemy za zdjęcia, bo też podjęliśmy decyzję, że zapłacimy za 
zdjęcia dla 400 osób, a już mamy ponad 400 osób i albo będą musieli sami zapłacić, albo przyjdą do 
burmistrza i będą prosić żeby jakąś skarbonkę znaleźć. Powiedział, że jest rezerwa na zarządzanie 
kryzysowe, ale ona jest na inne rzeczy, na wypadek np. zanieczyszczenia rzeki, na wypadek jakiegoś 
większego pożaru w mieście i nie można tej rezerwy rozwiązać, bo przed nami jeszcze 9 miesięcy 
roku.  
Jeśli chodzi o przedszkola i szkoły, to na te 440 osób, dzieci w wieku przedszkolnym jest ok 50-60. 
Przepisy pozwalają na zwiększenie grup przedszkolnych o 3 osoby, więc jeżeli teraz grupa 
przedszkolna liczy 25 osób, to po 3 osoby możemy dokoptować. Da się te wszystkie dzieci zmieści. Na 
ten moment obowiązuje zasada taka jak obowiązuje polskie dzieci, czyli pierwsze 5 godzin jest za 
darmo, później każda godzina za 1 zł, plus wyżywienie. Osoby z Ukrainy dostaną jakieś pieniądze z 
Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej, one są dawane prawie od ręki. Jeśli chodzi o ZUS, o 500+, to 
jeżeli obywatel polski złoży wniosek o 500+, to tych pieniędzy na już nie dostanie, dostanie dopiero 
przy następnym miesiącu i tu jest podoba sytuacja. Dobrze wiemy, że nie ma wypłacania 500+ do 
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ręki, ci obywatele Ukrainy muszą otworzyć konta w polskim banku, było mówione, że można tylko 
pesel mieć i założyć, a cześć banków nie honoruje peseli i żąda paszportów i to nie tych 
wewnętrznych, a tych honorowanych przez Unie Europejską. Wydawałoby się, że będzie fajnie, 
szybko się załatwi, a nie jest tak łatwo. Powiedział, że jest w stałym kontakcie z Powiatowym 
Urzędem Pracy, sporo pań, które przyjechały zgłosiły się tam do pracy i Suempol w zasadzie każdą 
ilość pracowników wchłonie, tylko tam około 2 tygodni trwają badania na posiadanie w swoim 
organizmie zarazków i baterii. Narazie do Urzędu wpłynął jeden wniosek o utworzenie grupy 
przygotowawczej, wniosek ze Szkoły Podstawowej Nr 4 dla dzieci z klas I-III i na taką grupę 
przygotowawczą wyraził zgodę i grupa będzie tworzona. Na razie tych dzieci w wieku szkolnym do 
naszych szkół niedużo się zapisało, bo oni nie wiedzą, czy mają uczyć się zdalnie wg programu 
ukraińskiego, czy mają iść programem jaki jest w naszych szkołach i czy jeżeli skończą ten rok w szkole 
polskiej i czy to będzie honorowane jako zakończenie roku w szkole ukraińskiej – tego nikt nie wie. W 
Polsce jest obowiązek szkolny od 7 do 18 lat i wszystkie spotkania, które były czy to u księdza 
Karolaka, czy w Bielskim Domu Kultury, czy w Osiedlowym Domu Kultury to poinformowaliśmy 
organizatorów, że dzieci w wieku 7-18 powinny chodzić do szkoły, ale wiadomo logika jest taka, że 
najwygodniejszą szkołą będzie Szkoła Podstawowa Nr 4, bo tam będzie można uczyć się języka 
ukraińskiego, ale jest rejonizacja. Jeśli mamy dzieci, które są na obiekcie MOSiR z matką, czy z babcią, 
to są zapisane do szkoły nr 2 żeby nie przejeżdżać przez całe miasto. Nie ma kosztów dodatkowych, 
bo to są te same klasy, koszty pojawią się tylko tam gdzie będzie klasa przygotowawcza. Zaznaczył, że 
na dzieci z Ukrainy mamy dostać subwencję, tylko jeszcze tych pieniędzy nie ma i nie jest wiadomo ile 
tych pieniędzy będzie i czy wystarczą na pokrycie wszystkich kosztów.  
Odnosząc się do tematu ulic, to ul. Dubicze jest przekazana do wykonawcy, poprosi o to żeby tą 
nawierzchnie wyrównać, ul. Niecała złożona do nowego rozdania z Polskiego Ładu, składa się wnioski 
do końca tego miesiąca, na razie rozstrzygnięcia nie ma. Oprócz ul. Niecałej została złożona ul. 
Długosza, rozbudowa Przedszkola Nr 3 o tą cześć rehabilitacyjną, a największy projekt który 
złożyliśmy to na wszystkie ulice w mieście, na które mamy dokumentację i pozwolenia na budowę. 
Można było złożyć 3 wnioski do Polskiego Ładu i tyle zostało złożonych. Ile potrzeba pieniędzy na 
uchodźców to bardzo trudne pytanie, założyliśmy, że w Bielsku będzie przebywało ok 500 uchodźców 
– w samym mieście. Też jest tak, że niektórzy przyjeżdżają, ale jada dalej, do większego ośrodka. 
Zakładaliśmy, że jeżeli mamy te 80 miejsc w Unibusie, w Iwonce i na MOSiR i liczyliśmy po te 125 zł, 
to pozostałych 400 osób to po 40 zł w domu, czy mieszkaniu prywatnym, to  koszty idące w setki 
tysięcy złotych. Wojewoda prosił o założenie specjalnego numeru konta, na które te wpłaty mają być 
dokonywane i tam mają być tylko wpłaty na pomoc uchodźcom.  
Jeśli chodzi o sprzedaż działek, to aktualne wykazy są na Biuletynie Informacji Publicznej w tej 
zakładce dotyczącej gospodarki nieruchomościami.  
To co mówiła Pani Danuta, to ten budynek jest do rozbiórki, administruje nim Przedsiębiorstwo 
komunalne, zwróci uwagę żeby tam jakieś sprzątanie było. Natomiast, jeśli chodzi o poodcinanie 
gałęzi i o czystość na ul. Mickiewicza, to ta ulica jest w Zarządzie Podlaskiego Zarządu Dróg 
Wojewódzkich, jeszcze raz napiszemy prośbę żeby tym się zająć. Przypomniał, że negatywnie 
zaopiniował przekazanie tej ul. do Podlaskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich, bo wiedział, że to tak się 
skończy, że będzie sprzątana raz na pół roku. Jeśli chodzi o łatanie ulic, to nikt nie głosił się do 
przetargu,  żadna firma drogowa nie zgłosiła się, w związku z czym nie łatamy dziur, bo nikomu się to 
nie opłaca. Ogłosiliśmy następny przetarg, zostały zmniejszone wymagania i miejmy nadzieje, że ktoś 
się zgłosi. Podobnie się ma sprawa z równaniem dróg gruntowych.  
Przystanki MPK uzupełnić rozkłady –przekażemy.  
Jakie możliwości pomocy ma miasto?  Niewielkie możliwości, bo nie mamy swoich hoteli, a 
oczekiwania Wojewody są bardzo duże, bo oprócz tego,44 że mamy mieć punkty zakwaterowania, to 
Pan Wojewoda oczekuje, że w każdym powiecie zostaną strwożone tzw. HUBy, czyli takie zbiorcze 
punkty, w których ludzie będą przebywać dobę, dwie i będą przetransportowywani do innych miejsc. 
Na logikę w Bielsku można zrobić w hali przy Kościuchach i w Trójce, ale tam się uczą dzieci i nie może 
tak być, że te dzieci będą tych ludzi obserwować. Gdyby to była hala zamknięta to co innego, a tu 
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dzieci mają zajęcia. Powiedział, że zgłosił ten budynek, w którym teraz  jesteśmy, ale nie wie czy Pan 
Wojewoda go zaakceptuje, bo tu nie ma prysznicy itp. Nie mamy łóżek polowych, koców itp., ale 
jeżeli to zostanie zaakceptowane, to będziemy prosić o przesłanie tego z rezerw rządowych.  
 
Przewodnicząca Komisji  Eugenia Kruk powiedziała, że otrzymała taką informację, że osoby, które 
mają zakwaterowanych u siebie w domach obywateli Ukrainy, to po te 40 zł otrzymają dopiero jak 
skończy się ten kwaterunek.   
 
Członek Komisji Iwona Kołos powiedziała, że skoro w Bielsku jest tyle pracy, skoro Suempol 
zatrudnia te osoby, to nie wyobraża sobie, że ci ludzie będą pracować i będą utrzymywani przez 
Państwo, bo to też jest jakaś paranoja. Państwo będzie pokrywać nocleg, wyżywienie, a oni będą 
pracować.   
 
Wobec braku chętnych do dalszej dyskusji Przewodnicząca Komisji podziękowała zebranym za udział 
w posiedzeniu i zamknęła obrady komisji.  
 
Na powyższym protokół zakończono.  
 
Protokołowała:  
Magdalena Germaniuk 
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